
Vážení účastníci semináře „Oddlužení 4.0 – a co dál…?“, 

vážení vzácní hosté, 

děkuji za pozvání na Váš diskusní seminář k problematice insolvenčních řízení ve světle novely 

insolvenčního zákona. Velmi si ho vážím, bohužel z pracovních důvodů se Vás nemohu pozdravit 

osobně. Činím tak alespoň touto formou. 

Máme za sebou z mého pohledu úspěšné projednání dlouho diskutované novely insolvenčního zákona 

v PS PČR. Snad o tom svědčí i finální průřezová podpora 154 poslanců, kteří pro výslednou podobu 

zákona zvedli ruku. Snad i toto je důkazem toho, že jsme dospěli k vyváženému kompromisu. Aktuálně 

se celý legislativní proces nachází v Senátu a já věřím, že senátoři nepřistoupí k žádným parametrickým 

změnám celého zákona.  

Chtěl bych vyjádřit poděkování mnohým z Vás, kteří jste se svými připomínkami, komentáři, účastí na 

odborných konferencích a sympoziích zapojili do diskuse nad úpravami původního návrhu ještě z doby 

ministra Pelikána. I toto pomohlo k nalezení konsensu i v rámci odborné veřejnosti. Vždy může být 

výsledek lepší a vždy budou, v některých ohledech i oprávněné, připomínky k přijatému znění. Přesto 

jsem  přesvědčen, že i moji původní ambici, tedy nalézt rozumné vyvážené řešení, které by hájilo 

oprávněná práva zodpovědných dlužníků, současně respektovalo požadavky seriózních věřitelů, se 

podařilo naplnit. A díky významné spolupráci i s místopředsedy krajských soudů z insolvenčních úseků, 

kde klíčovou roli hrál i pan místopředseda JUDr. Strnad z Českých Budějovic, se snad podařilo řadou 

pozměňovacích návrhů výrazně zjednodušit a zefektivnit i celý proces oddlužení. Výsledkem by tedy 

neměl být stav, kdy se dlužník oddlužení nedočká pro neschopnost zadministrovat celý proces ze strany 

státu. 

Schválením novely se skutečně klíčovými osobami celého procesu stávají insolvenční soudy a 

insolvenční správci. Máte moji plnou důvěru a věřím, že budete tím odborným i lidským garantem cíle, 

kterého chceme dosáhnout. Tedy pomoci nejen dlužníkům, ale i věřitelům a potažmo státu. 

S respektem k nezávislosti soudní moci bych považoval za důležité, aby i z Vaší strany byla v rámci 

možností veřejně deklarována důvěra v nově nastavený systém, která je v posledních týdnech 

některými vyjádřeními ze strany zvláště zástupců neziskového sektoru zpochybňována. Dlužník musí 

mít důvěru, že bude-li poctivě přistupovat ke své situaci, nebude mu avizované dobrodiní ze strany 

státu upřeno. 

Děkuji za Váš odpovědný přístup, jak ze strany advokátů, insolvenčních správců i soudců. Pokud budete 

i do budoucna mít jakékoli podněty k legislativě dotýkající se insolvencí, jsem Vám jako předseda 

Podvýboru pro problematiku exekucí, insolvencí a oddlužení k dispozici. 

Ještě jednou se omlouvám z osobní účasti, přeji Vám přínosné jednání a pěkné dny. 
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